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Information till KS-BUU

Ärendebeskrivning

a) Verksamhetsbesök - bibliotek och kulturskolan

Bibliotek- och kulturchef Gun Töllefsen presenterar de lokala
utvecklingsplanerna för 2024 för både biblioteket och kulturskolan. Syftet
med detta är att identifiera utvecklingsområden, genomföra insatser och
därefter genomföra en utvärdering.

b) Ekonomi

Utbildningschef Carina Hall presenterar den ekonomiska uppföljningen.
Prognosen indikerar att verksamheten förväntas uppvisa ett överskott på
cirka 3 miljoner kronor. Budgeten för hela verksamheten visar ett utfall på
81% efter de tio månaderna av 2024.

c) Statistik

Utbildningschef Carina Hall redovisar antalet elever som går i kommunens
förskolor och skolor under höstterminen. För förskoleklass noteras en
minskning med 9 barn. Det framgår också att en del elever, som är
folkbokförda i Valdemarsviks kommun, går i skolan i en annan kommun.

d) Bemanningsuppdrag

Utbildningschef Carina Hall redovisar personalstatistiken för verksamheten.
Sjukfrånvaron i september uppgick till 7,35 %. En ökande trend i närvaron
observeras. Arbetsgivaren genomför kontinuerliga hälsosamtal med
medarbetarna, vilket kan vara en bidragande faktor till den positiva trenden
med minskad sjukfrånvaro. Fokus ligger på att samtala om medarbetarnas
hälsa och hur arbetsgivaren kan ge stöd. Särskild uppmärksamhet ges till
korttidssjukskrivningar för att förebygga långtidssjukskrivning.

e) Arbetslöshet - trender och analys

Utbildningschef Carina Hall redovisar för arbetslöshet, trender och analys i
kommunen. Lågkonjukturen fortsätter att påverka den svenska
arbetsmarknaden och antalet inskrivna arbetslösa i kommunen har ökat.
Antalet ungdomar för åldergruppen 18-24 har ökat från sommaren fram till
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nu. Det är för tidigt att dra några slutsatser om orsakerna eller hur detta
kommer att utvecklas. Det kommer att ske uppföljning av situationen för
dessa ungdomar.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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Kompletterande skolutredning i Valdemarsviks kommun

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag till
kommunstyrelsen

Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en fördjupad förstudie för att
analysera de ekonomiska aspekterna gällande anpassningar av lokaler
och framtida resursfördelning. Även en djupare analys av elevaantalet på
längre sikt bör göras.

Förvaltningen får i uppdrag att belysa förutsättningar och olika
utvecklingsmöjligheter för olika delar av kommunen. I den frågan kommer
politiska överväganden in.

Förvaltningen får i uppdrag att i utredningen belysa följande områden:

· Prognos av demografin samt ta fram ett elevantal på 5-15 års sikt.
· Ekonomiska aspekter samt anpassning av lokaler. Redovisa

framtida renoveringsbehov för de olika skolorna i kommunen samt
verksamhetskostnader.

· Pedagogiska effekter av olika alternativ.
· Nettokostnadsavvikelser avseenden skolan i Valdemarsvik baserat

på data från Kolada.
· Risker och konsekvenser med olika förändringar utifrån ett

verksamhetsperspektiv.
· Skapa en politisk referensgrupp med en representant från varje

parti.

Kommunstyrelsen tar ställning till förstudieuppdraget vid sammanträdet 25
november 2024.

Ärendebeskrivning

Under dagens sammanträde föreslog Stefan Kemle (LpO) att
förvaltningen skulle få i uppdrag att ta fram en fördjupad förstudie av
skolutredningen.
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Yrkanden

Stefan Kemle (LpO) yrkar enligt nedan:

''Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en fördjupad förstudie för att
analysera de ekonomiska aspekterna gällande anpassningar av lokaler
och framtida resursfördelning. Även en djupare analys av elevaantalet på
längre sikt bör göras.
Förvaltningen får i uppdrag att belysa förutsättningar och olika
utvecklingsmöjligheter för olika delar av kommunen. I den frågan kommer
politiska överväganden in.

Förvaltningen får i uppdrag att i utredningen belysa följande områden:

· Prognos av demografin samt ta fram ett elevantal på 5-15 års sikt.
· Ekonomiska aspekter samt anpassning av lokaler. Redovisa

framtida renoveringsbehov för de olika skolorna i kommunen samt
verksamhetskostnader.

· Pedagogiska effekter av olika alternativ.
· Nettokostnadsavvikelser avseenden skolan i Valdemarsvik baserat

på data från Kolada.
· Risker och konsekvenser med olika förändringar utifrån ett

verksamhetsperspektiv.
· Skapa en politisk referensgrupp med en representant från varje

parti.

Kommunstyrelsen tar ställning till förstudieuppdraget vid sammanträdet 25
november 2024.´´

Beslutsgång

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut och att
kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskott beslutar i enlighet med
detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen
Utbildningschef
Akten
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Motion - Skolfrukost

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Yrkanden

Jonas Andersson (V) yrkar på bifall till motionen.

Beslutsgång

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskott godkänner att Jonas
Andersson (V) yrkande om återremiss ställs under proposition. Efter ställd
proposition finner ordförande att utskottet beslutar enligt
kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskottets förslag.

Ärendebeskrivning

Jonas Andersson (V) har den 2023-09-25 lämnat in en motion om
att gratis skolfrukost införs i kommunens grundskolor. Ärendet var
upp i KS-BUU protokoll 2024-01-30 § 4 som återremitterar ärendet
med följande motivering: Förvaltningen får i uppdrag att redovisa
en ungefärlig totalkostnad om gratis skolfrukost skulle införas i
kommunens grundskolor.

Vänsterpartiet har i sin motion hänvisat till att, barn idag inte får i
sig tillräcklig frukost för att klara av skolarbetet, fram till
skollunchen.

Om skolfrukost serveras skulle det ge bättre förutsättningar för
eleverna att klara sin skoldag och för de barnfamiljer som har det
tufft i ekonomiskt.
Vänstern ser att barn som är inskrivna på kommunala
fritidsverksamhet innan skola ges frukost som i sin tur ger
förutsättningar till studier fram till lunch.

Vänsterpartiet skriver i sin motion att de i nuläget vill se att elever
som inte är inskrivna på fritidshem och elever i årskurs 7–9 skulle
vara en prioriterad grupp.
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Förvaltningens yttrande

Utbildning, kultur och fritid ser positivt på skolfrukost men bedömer
att motionens förslag är kostsamt att organisera utifrån ekonomiska
besparingar.

Utbildning, kultur och fritid har undersökt vad som behöver beaktas
för att organisera skolfrukost på kommunens skolor. Ur ett
likvärdighetsperspektiv skulle skolfrukost behöva erbjudas till alla
elever och inte specifika grupper.

Sammantaget anser sektorn att kostnad för att organisera gratis
skolfrukost bedöms som höga i relation till behovet. Kostnaden
ryms inte inom befintliga budgetram utan förutsätter en utökad
budgetram. Likvärdighetsperspektivet påverkar också
bedömningen.

Ekonomiska konsekvenser
Under höstterminen 2024 har rektorsområde 2, 339 elever i årskurs
F-6 och 298 elever i årskurs 4-9 i rektorsområde 3, vilket ger totalt
637 elever.

En kostnadsprognos har beräknats för att erbjuda skolfrukost till
alla grundskoleelever i kommunen före skoldagens början. Enligt
uppgift från kostchefen är kostnaden 10 kronor per elev, vilket
innebär att kostnaden per dag blir 6 370 kronor. För ett läsår med
180 skoldagar blir kostnaden således 1 146 600 kronor.

Tillsynsansvaret gäller från det att eleverna anländer till skolan och
tills skoldagen börjar. För att säkerställa tillsyn och hantering under
frukostperioden på skolgården och matsal, krävs minst två
skolvärdar per enhet. Kostnaden för en tjänst som skolvärd på en
semestertjänst uppgår till cirka 490 000 kronor per år, vilket totalt
blir 3 920 000 kronor för åtta tjänster.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Utbildningschef
Kommunstyrelsen
Akten
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Remiss - Kartläggning av regionalt och nationellt
intressanta områden för friluftsliv i Östergötland

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts beslut

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskott skickar ärendet vidare till
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.

Ärendebeskrivning

Länsstyrelsen Östergötland genomför en regional kartläggning av
värdefulla friluftsområden. I denna kartläggning har de identifierat,
värderat och klassificerat områden som bedöms vara viktiga för
friluftsliv, med hänsyn till olika typer av aktiviteter. I
remissförfarandet efterfrågas synpunkter på kartläggningen, särskilt
om det saknas områden av regionalt eller nationellt värde, eller om
det behövs justeringar i värdering och klassificering.

Länsstyrelsen erbjuder stöd för kommuner som vill påbörja egen
kartläggning av friluftslivsområden enligt den använda metoden.
Eftersom friluftslivets värden ofta berör flera kommunala
förvaltningar (exempelvis samhällsbyggnad, kultur, folkhälsa och
turism) uppmuntras bred samråd inom kommunen samt med lokala
föreningar för att säkerställa en allsidig bedömning och inkludering
av lokala intressen.

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget medför inga ekonomiska konsekvenser.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Länsstyrelsen i Östergötland
Utbildningschef
Akten
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